
ACTA DE LA REUNIÓ DEL PLE DE L’AJUNTAMENT D’ARTÀ 
 
Caràcter:  ordinari 
Data:  27 de novembre de 2007 
Horari:  18 hores 
Lloc:  sala de sessions de l’Ajuntament 
 
 
Hi assisteixen: 
Rafel Gili Sastre,    batle 
Esperança Massanet Forteza,   regidora 
Maria Antònia Sureda Martí,   regidora  
Bartomeu Gili Nadal,   regidor 
Maria del Mar Llaneras Pascual,    regidora 
Maria Francesca Servera Pascual,   regidora 
Manuel Galán Massanet,   regidor 
Maria Paula Ginard Vílchez,   regidora  
Francesc Lliteras Reche,   regidor  
Margalida Tous Ferrer,   regidora 
Pere Obrador Alzina,   regidor 
Guillem Caldentey Crego,   regidor 
 
Celia Martínez-Piñeiro de Urquiza,   secretària 
 
 
Ordre del dia 
 
1. Aprovació, si s’escau, de les actes de les sessions dels dies 25 de setembre, 27 de 
setembre i 11 d’octubre de 2007. 
2. Presa de possessió del regidor Sebastián Carrió Ginard. 
3. Ratificació de l’acord de la Junta de Govern Local de 23 d’octubre de 2007, relatiu a 
la rectificació de l’acord de la Junta de Govern Local d’11 de setembre de 2007, referent 
a la designació de les festes locals per a l’any 2008. 
4. Aprovació, si s’escau, de la moció presentada per EV/ERC, relativa a la publicació, 
mitjançant els Serveis de Biblioteques Municipals d’Artà, de les actes dels plens de 
l’Ajuntament d’Artà i del seu enregistrament sonor. 
5. Aprovació, si s’escau, de la moció presentada pels grups municipals Unió 
Independents d’Artà, Els Verds/Esquerra Republicana de Catalunya i el Partit Popular, 
relativa a l’accés, per part dels regidors d’aquest consistori, a la base de dades 
electrònica i en línia “El consultor de los ayuntamientos”. 
6. Aprovació, si s’escau, de la moció presentada pels grups municipals Unió 
Independents d’Artà,  Els Verds/ Esquerra Republicana de Catalunya i Partit Popular, 
relativa a la violència contra la dona. 
7. Aprovació, si s’escau, de la moció presentada per EV/ERC, relativa a traslladar al 
Govern de les Illes Balears l’interès, per part d’aquesta corporació municipal, de 
recuperar l’àmbit d’estudi i les dimensions territorials del Pla d’ordenació dels recursos 
naturals (PORN) i parc natural de la península d’Artà. 
8. Aprovació, si s’escau, de la moció presentada per EV/ERC, relativa a l’inici dels 
estudis i els tràmits per a l’aprovació del Catàleg de camins del terme municipal d’Artà. 
9. Aprovació, si s’escau, de la moció presentada per EV/ERC, relativa a instar l’Equip 



de Govern municipal a la redacció d’un projecte bàsic per a la creació d’un recorregut 
arqueològic a la Colònia de Sant Pere, en què s’incloguin les tasques de neteja, 
senyalització i habilitació de l’entorn —quan s’escaigui— dels jaciments arqueològics 
compresos entre les zones de sa Canova i es Caló, ambdues sones incloses. 
10. Informació de les resolucions de Batlia corresponents als mesos de setembre, 
octubre i novembre de 2007. 
11. Precs i preguntes. 
 
 
Desenvolupament de la sessió 
 
1. Aprovació, si s’escau, de les actes de les sessions dels dies 25 de setembre, 27 de 
setembre i 11 d’octubre de 2007 
 
En acompliment d’allò que disposa l’article 97.2 de la Llei 20/2006, de 15 de desembre, 
municipal i de règim local de les Illes Balears, i l’article 91.1 del Reglament 
d’organització, funcionament i règim jurídic de les entitats locals, aprovat pel Reial 
decret 2568/1986, de 28 de novembre, el Sr. Batle demana als membres de la corporació 
si algú té alguna observació a fer sobre les actes de les sessions dels dies 25 de 
setembre, 27 de setembre i 11 d’octubre de 2007, de les quals se n’han expedit, 
prèviament, còpies de l’esborrany a cada regidor per al seu coneixement, rectificació 
d’errades o possible formulació d’al·legacions, si n’és el cas. 
 
El regidor d’UIA, Sr. Obrador, fa la següent observació en l’acta corresponent a la 
sessió de dia 25 de setembre de 2007, en el punt 7 de l’ordre del dia, en el foli verso 
cinquè, en la línia núm. 21, on diu “El regidor d’UIA, Sr. Obrador, diu que la línia és 
per millorar el servei de reserves.” ha de dir “El regidor d’UIA, Sr. Obrador, diu que la 
moció es presenta per tal de millorar el servei de reserves.”. 
  
Acceptada l’observació feta pel regidor d’UIA, els reunits acorden, per unanimitat, 
essent tretze el nombre legal de membres del consistori i tretze els assistents, aprovar les 
actes de les sessions dels dies 25 de setembre, 27 de setembre i 11 d’octubre de 2007. 
 
 
2. Presa de possessió del regidor Sebastián Carrió Ginard 
 
El batle exposa que el regidor Bartolomé Palmer Sabater va dimitir del seu càrrec de 
regidor. 
 
Informa que la Junta Electoral Central ha expedit la credencial de regidor a favor del 
senyor Sebastián Carrió Ginard, inclòs en la llista de candidats pel Partit Popular. 
 
A continuació, el batle exposa que, per prendre possessió del seu càrrec, Sebastián 
Carrió Ginard ha de prometre o jurar l’acatament a la Constitució i a l’Estatut 
d’Autonomia de les Illes Balears, d’acord amb la fórmula establerta a l’article 1 del 
Decret 707/1979. 
 
Seguidament, el regidor llegeix la fórmula de l’article 1 del decret esmentat: 
 
“Promet, per imperatiu legal, per la meva consciència i pel meu honor de complir 



fidelment les obligacions del càrrec de regidor amb lleialtat al Rei, i de guardar i fer 
guardar la Constitució i l’Estatut d’Autonomia de les Illes Balears, com a normes 
fonamentals de l’Estat.”. 
 
A continuació, el batle i la resta de portaveus li desitgen encert i coratge, al  nou regidor, 
en aquesta nova etapa de la seva vida i li donen l’enhorabona. 
 
 
3. Ratificació de l’acord de la Junta de Govern Local de 23 d’octubre de 2007, 
relatiu a la rectificació de l’acord de la Junta de Govern Local d’11 de setembre de 
2007, referent a la designació de les festes locals per a l’any 2008 
 
A continuació, es llegeix l’acord de la Junta de Govern Local de 23 d’octubre de 2007, 
relatiu a la rectificació de l’acord de la Junta de Govern Local d’11 de setembre de 
2007, referent a la designació de les festes locals per a l’any 2008, que, copiat 
literalment, diu: 
 
“Vist que la Junta de Govern Local d’11 de setembre de 2007 va acordar: 
 
a) Designar com a festes locals del nucli d’Artà: 

- 17 de gener, Sant Antoni 
- 6 d’agost, Sant Salvador 

 
b) Designar com a festes locals del nucli de la Colònia de Sant Pere: 

- 30 de juny, dilluns de Sant Pere 
- 24 de març, dilluns de Pasqua 

 
Vist que el 24 de març, dilluns de Pasqua, assenyalat com a festa local per al nucli de la 
Colònia de Sant Pere, és una festa que figura en el calendari de festes per a l’any 2008 
en l’àmbit de les Illes Balears; 
 
Els reunits acorden, per unanimitat: 
 
1. Modificar l’acord de la Junta de Govern Local d’11 de setembre de 2007, en el sentit 
de designar com a festes del nucli de la Colònia de Sant Pere per a l’any 2008: 
 
- 30 de juny, dilluns de Sant Pere 
- 25 de març 
 
2. Trametre aquest acord a la Conselleria de Treball i Formació de la comunitat 
autònoma de les Illes Balears. 
 
3. Ratificar aquest acord en la sessió plenària de l’Ajuntament.” 
 
La portaveu d’UIA, Sra. Tous, diu que, a pesar que a la Comissió Informativa va 
informar favorablement aquest punt, ara, el seu grup hi votarà en contra i presenta 
l’esmena següent: 
 
“Proposar el dia de Sant Antoni, 17 de gener.” 
 



Diu que han xerrat amb gent de la Colònia de Sant Pere i que els han dit que prefereixen 
el dia de Sant Antoni, com a segona festa local del nucli de població. 
 
El batle diu que ell ho va consultar amb el delegat de la Colònia de Sant Pere i que els 
va dir que preferien dia 25 de març com a segona festa local. 
 
A continuació, es vota l’esmena presentada per UIA, amb el resultat següent: 2 vots a 
favor (UIA), 8 vots en contra (UM i PSOE) i 3 abstencions (PP i EV/ERC), que no resta 
aprovada per manca de quòrum en la votació. 
 
Seguidament, se sotmet a votació el punt de l’ordre del dia i els reunits acorden, per 8 
vots a favor (UM i PSOE) i 5 abstencions (UIA, PP i EV/ERC): 
 
1. Ratificar l’acord de la Junta de Govern Local de 23 d’octubre de 2007, relatiu a la 
rectificació de l’acord de la Junta de Govern Local d’11 de setembre de 2007, referent a 
la designació de les festes locals per a l’any 2008. 
 
2. Trametre aquest acord a la Conselleria de Treball i Formació de la comunitat 
autònoma de les Illes Balears. 
 
 
4. Aprovació, si s’escau, de la moció presentada per EV/ERC, relativa a la 
publicació, mitjançant els Serveis de Biblioteques Municipals d’Artà, de les actes 
dels plens de l’Ajuntament i del seu enregistrament sonor 
 
El portaveu d’EV-ERC, Sr. Caldentey, llegeix la moció presentada, que, copiada 
literalment, diu: 
 
“EXPOSICIÓ DE MOTIUS 
 
1. Atès que la transparència i la participació ciutadana són compromisos àmpliament 
compartits pels diferents partits polítics. 

2. Atès que una de les bases de la transparència i la participació ciutadana és l'accés 
dels ciutadans al contingut dels debats de les sessions plenàries, on es tracten temes 
que són d'interès per a tota la ciutadania. 

3. Atès que Ràdio Artà Municipal enregistra tots els plens d'aquesta corporació. 
4. Atès que el Servei Municipal de Biblioteques té els recursos necessaris per a 
l’emmagatzemament, conservació, gestió i difusió de documents bibliogràfics, però 
també audiovisuals  i electrònics.  

 
Aquest regidor PROPOSA: 
 
1. Instar Ràdio Artà Municipal a entregar els fitxers de so (electrònics o analògics) al 
Servei Municipal de Biblioteques d'Artà. 

2. Fer accessibles les actes dels plens de l'Ajuntament d'Artà a la consulta del públic de 
les biblioteques Municipals d'Artà.”. 

 
El batle troba que allò que es demana en aquesta moció no és necessari, ja que s’ha 
actualitzat la pàgina web de l’Ajuntament i les actes dels plens s’hi pengen,  a la pàgina 
web municipal. Opina que això és suficient. 



 
La portaveu d’UIA, Sra. Tous, manifesta la seva conformitat amb la moció. 
 
El portaveu del PP, Sr. Lliteras, també manifesta la seva conformitat, ja que està a favor 
de  tot allò que suposi apropar els continguts dels plenaris als ciutadans. Diu que no 
entén que es dupliqui el treball, com diu el batle, ja que el document sonor existeix. 
 
El portaveu d’EV/ERC, Sr. Caldentey, demana que es pengin les actes a la biblioteca. 
 
A continuació, se sotmet a votació la moció, la qual, per 5 vots a favor (EV/ERC, UIA i 
PP) i 8 vots en contra (UM i PSOE), no resulta aprovada per manca de quòrum en la 
votació.  
 
 
5. Aprovació, si s’escau, de la moció presentada pels grups municipals Unió 
Independents d’Artà, Els Verds/Esquerra Republicana de Catalunya i el Partit 
Popular, relativa a l’accés, per part dels regidors d’aquest consistori, a la base de 
dades electrònica i en línia “El consultor de los ayuntamientos” 
 
El portaveu d’EV-ERC, Sr. Caldentey, llegeix la moció presentada, que, copiada 
literalment, diu: 
 
<<EXPOSICIÓ DE MOTIUS 
 
1. Atès que la transparència i la participació ciutadana són compromisos àmpliament 
compartits pels diferents partits polítics. 
2. Atès que una de les bases de la transparència i la participació ciutadana és l'accés dels 
representants electes democràticament elegits a la informació emprada pels distints 
serveis municipals per a la gestió i tramitació de les tasques en què són competents. 
3. Atès que els serveis jurídics d'aquesta corporació municipal disposen d'accés a la base 
de dades electrònica i en línia “El consultor de los ayuntamientos”. 
4. Atès que aquesta és una molt bona eina d'assessorament jurídic i administratiu, d'un 
cost econòmic molt reduït i que evita una tudadissa d'espai físic i de paper. 
5. Atès que els regidors de l'oposició volen dur endavant les seves tasques propositives, 
fiscalitzadores i de control de la manera més correcta possible, jurídicament i 
administrativament parlant, no podent gaudir sempre, com passa amb els regidors que 
componen l'Equip de Govern, de l'atenció dels serveis jurídics d'aquesta administració. 
6. Atès que, a part d’incrementar la despesa econòmica en forma de quota anual per a 
l'accés a l'esmentada base de dades per tal de proporcionar-lo als regidors de l'oposició, 
existeixen alternatives com són, per exemple, la dotació d'un ordinador amb accés a la 
base de dades al qual estiguin integrades i ocultes les dades d'accés a la mateixa -usuari 
i contrasenya.  
 
Aquests regidors PROPOSEN: 
 
1. Que l’Ajuntament d'Artà disposi les mesures necessàries per tal que tots els regidors 
d'aquesta corporació puguin gaudir de l'accés a la base de dades electrònica i en línia 
“El consultor de los ayuntamientos”.>> 
 
El batle diu que l’Equip de Govern no veu malament aquesta moció. No obstant això, en 



aquest moment no disposen d’espai suficient per muntar un ordinador en una taula de 
les oficines de l’Ajuntament. Diu que es comprometen a instal·lar un ordinador perquè 
tenguin accés a la base de dades quan es rehabiliti l’edifici municipal de Can Solivellas. 
 
La portaveu d’UIA, Sra. Tous, opina que l’Equip de Govern utilitza l’edifici municipal 
de Can Solivellas com a excusa per denegar-los la moció. 
 
El portaveu d’EV/ERC, Sr. Caldentey, diu que demanen un espai virtual, no un espai 
físic. Demana la instal·lació de punts d’accés Wi-Fi gratuïts als edificis municipals. 
 
El  portaveu del PP, Sr. Lliteras, diu que l’excusa de l’edifici municipal de Can 
Solivellas està prou sentida. Reitera que ells no demanen un espai físic, que els bastaria 
un compte d’usuari. 
 
A continuació, se sotmet a votació la moció, la qual, per 5 vot a favor (EV-ERC , UIA i 
PP) i 8 vots en contra (UM i PSOE), no resulta aprovada per manca de quòrum en la 
votació. 
 
 
6. Aprovació, si s’escau, de la moció presentada pels grups municipals Unió 
Independents d’Artà, Els Verds/Esquerra Republicana de Catalunya i Partit 
Popular, relativa a la violència contra la dona 
 
La portaveu d’UIA, Sra. Tous, llegeix la moció, que, copiada literalment, diu: 
 
“EXPOSICIÓ DE MOTIUS 
 
El greu problema social que suposa la violència de gènere portà l’Assemblea General de 
l’Organització de les Nacions Unides a designar el 25 de novembre com a dia 
internacional per a l’eliminació de la violència contra la dona mitjançant la Resolució 
54/134, de 17 de desembre de 1999. 
 
Des d’aleshores, el 25 de novembre ens serveix per recordar que el problema encara 
persisteix i que és necessari arbitrar totes les polítiques i actuacions necessàries per 
aconseguir la total eradicació. 
 
Però les dones pateixen un altre tipus de violència molt greu també, desconegut i fins i 
tot ocultat: les agressions sexuals que, desgraciadament, han incrementat notablement i 
que fan necessari un requeriment especial a tota la societat, especialment a les 
administracions, per a treballar intensament per eradicar-la. 
 
Per tot això, els grups municipals d’Unió Independents d’Artà, Els Verds/Esquerra 
Republicana de Catalunya i Partit Popular a l’Ajuntament proposen el Ple que adopti els 
següents 
 
ACORDS 
 
1. El Ple de l’Ajuntament expressa el seu compromís amb la lluita contra la violència de 
gènere i reitera la voluntat de treballar en la prevenció i eliminació de situacions 
susceptibles de conduir a actes que puguin tenir com a resultat un dany o patiment físic, 



sexual o psicològic per a les dones, així com les amenaces de dur a terme aquests actes, 
la coacció o la privació arbitrària de la llibertat, tant si es produeixen en la vida pública 
com en la vida privada. 
 
2. El Ple de l’Ajuntament es mostra especialment preocupat per l’alarmant increment de 
les agressions sexuals contra les dones, i és per això que insta el Govern de les Illes 
Balears perquè, en col·laboració amb les diferents institucions i administracions 
implicades, posi en marxa un protocol que possibiliti: 
 
a)  L’atenció a les víctimes de violacions i agressions sexuals, inclosa l’atenció 
psicològica posterior. 
b) L’assistència forense a les víctimes en el mateix centre sanitari on han acudit les 
víctimes. 
c)  La creació d’un registre de totes les denúncies i atencions per violació i agressió 
sexual que permeti, a més de disposar d’estadístiques fiables, treballar més efectivament 
tant en la persecució dels delictes com en la seva prevenció.”. 
 
El batle informa que l’Equip de Govern està a favor d’aquesta moció. 
 
El portaveu d’EV/ERC, Sr. Caldentey, demana quan es pensa acabar el protocol 
municipal. A més, diu que troba a faltar actuacions dirigides a la igualtat de gènere. 
 
La regidora de Sanitat i Serveis Socials, Sra. Servera, diu que s’està fent feina amb el 
tema del protocol municipal i que la intenció es donar-li l’aprovació definitiva. 
 
Els reunits acorden, per unanimitat: 
 
1. Aprovar la moció presentada pels grups municipals Unió Independents d’Artà, Els 
Verds/Esquerra Republicana de Catalunya i Partit Popular, relativa a la violència contra 
la dona, segons la qual: 
 
a) El Ple de l’Ajuntament expressa el seu compromís amb la lluita contra la violència de 
gènere i reitera la voluntat de treballar en la prevenció i eliminació de situacions 
susceptibles de conduir a actes que puguin tenir com a resultat un dany o patiment físic, 
sexual o psicològic per a les dones, així com les amenaces de dur a terme aquests actes, 
la coacció o la privació arbitrària de la llibertat, tant si es produeixin en la vida pública 
com en la vida privada. 
 
b) El Ple de l’Ajuntament es mostra especialment preocupat per l’alarmant increment de 
les agressions sexuals contra les dones, és per això que insta el Govern de les Illes 
Balears perquè, en col·laboració amb les diferents institucions i administracions 
implicades, posi en marxa un protocol que possibiliti: 
 
- L’atenció a les víctimes de violacions i agressions sexuals, inclosa l’atenció 
psicològica posterior. 
- L’assistència forense a les víctimes en el mateix centre sanitari on han acudit les 
víctimes. 
- La creació d’un registre de totes les denúncies i atencions per violació i agressió 
sexual que permeti, a més de disposar d’estadístiques fiables, treballar més efectivament 
tant en la persecució dels delictes com en la seva prevenció. 



 
 
7. Aprovació, si s’escau, de la moció presentada per EV/ERC, relativa a traslladar 
al Govern de les Illes Balears l’interès, per part d’aquesta corporació municipal, 
de recuperar l’àmbit d’estudi i les dimensions territorials del Pla d’ordenació dels 
recursos naturals (PORN) i parc natural de la península d’Artà 
 
El portaveu d’EV/ERC, Sr. Caldentey, llegeix la moció presentada, que, copiada 
literalment, diu: 
 
“EXPOSICIÓ DE MOTIUS 
 
1. Atès que l'any 2001 la Conselleria de Medi Ambient del Govern del Pacte de Progrés 
aprovava definitivament el Pla d’ordenació dels recursos naturals de la península de 
Llevant. 
 
2. Atès que l'any 2003 el Partit Popular aprovava una llei d’acompanyament als 
pressuposts que retallava dràsticament la superfície del parcs naturals de la península de 
Llevant, amb la qual cosa es desprotegia més del 90 % de la superfície protegida 
originalment pel Govern del Pacte de Progrés. 
 
3. Atès que l'any 2005 el mateix Govern inicià el procediment de redacció d'un nou 
PORN de la zona. Que l'àmbit territorial del nou PORN no coincidia amb el de 
l'original, ni amb el de l'original parc natural de Llevant, encara que el discurs oficial era 
llavors que el que es volia era recuperar el parc natural en les seves dimensions 
originals, però amb l'acord amb els propietaris. Que aquesta “segona versió” del PORN 
de Llevant suposava una considerable retallada en la protecció territorial de la zona, 
excloent, per exemple, sa Canova d'Artà i considerables extensions als quatre municipis 
de la comarca (Artà, Capdepera, tot Sant Llorenç i Son Servera). 
 
4. Atès que la Llei 5/2005, per a la conservació dels espais de rellevància ambiental 
(LECO), estableix a l’article 8.4 que “l’acte d’inici del procediment caduca 
transcorreguts dos anys, comptadors des de la data de l’esmentat acte, sense que s’hagi 
aprovat definitivament el Pla d’ordenació dels recursos naturals” i que, per aquest 
motiu, el nou PORN iniciat l'any 2005 caducava el passat mes de juny. 
 
5. Atès que el passat dia 17 d'octubre el conseller de Medi Ambient, M. Àngel Grimalt, 
declarava que tenia la intenció d'iniciar la tramitació d'un nou PORN que garantís “uns 
espais naturals protegits amb coherència, homogeneïtat i continuïtat territorial”. 
 
6. Atès que el passat 30 d'octubre es va publicar l'acord del Consell de Govern sobre la 
caducitat de l'antic PORN de la península de Llevant i l'inici de procediments 
d'elaboració d'un nou PORN de la península de Llevant. 
 
7. Atès que només amb la recuperació de l'àmbit territorial mínim del 2001 es pot 
garantir a la península de Llevant “uns espais naturals protegits amb coherència, 
homogeneïtat i continuïtat territorial”, tal com diu desitjar el conseller Grimalt. 
 
Aquest regidor PROPOSA: 
 



1. L'Ajuntament d'Artà traslladarà al Govern de les Illes Balears el seu interès en la 
conservació del Pla d'ordenació dels recursos naturals de la península de Llevant vigent 
en l'actualitat i des de l'any 2001, una de les millors eines legals per a la protecció d'uns 
“espais naturals protegits amb coherència, homogeneïtat i continuïtat territorial”, 
independentment de criteris aliens al paisatge i al territori com el de la titularitat  dels 
terrenys que formen el nostre territori. 
 
2. L'Ajuntament d'Artà instarà el Govern de les Illes Balears a recuperar el parc natural 
de la península de Llevant amb les dimensions originals de l'any 2001.” 
 
El batle diu que han comentat aquesta moció amb els tècnics municipals i que els han 
aconsellat que esperin, perquè la Conselleria de Medi Ambient està redactant un nou 
PORN i està definint el seu àmbit. Opina que han de tenir un moment d’espera i, per 
això, diu que ara votaran en contra d’aquesta moció. 
 
La portaveu d’UIA, Sra. Tous, opina que, si la Conselleria de Medi Ambient està 
redactant un nou PORN, és convenient que l’Ajuntament els comuniqui quin àmbit vol. 
 
El portaveu del PP, Sr. Lliteras, diu que en la Comissió Informativa va dir que 
s’abstendria en la votació. Diu que tots estan d’acord en què el patrimoni natural d’Artà 
s’ha de protegir. Creu en aquest missatge unànime. A part d’abstenir-se en la votació, 
diu que vol proposar la constitució d’una mesa de diàleg entre tots els partits i, fins i tot, 
obrir un procés de participació ciutadana. 
 
A continuació, se sotmet a votació la moció, la qual, per 3 vots a favor (EV-ERC i 
UIA), 8 vots en contra (UM i PSOE) i 2 abstencions (PP), no resulta aprovada per 
manca de quòrum en la votació. 
 
 
8. Aprovació, si s’escau, de la moció presentada per EV/ERC, relativa a l’inici dels 
estudis i els tràmits per a l’aprovació del Catàleg de camins del terme municipal 
d’Artà 
 
El portaveu d’EV/ERC, Sr. Caldentey, llegeix la moció presentada, que, copiada 
literalment, diu: 
 
“Exposició de motius 
 
1. Atès que, segons l'art. 344 del Codi Civil, “són béns d'ús públic, a les províncies i els 
pobles, els camins provincials i els veïnals, les places, carrers, fonts i aigües públiques 
de servei general, els costs de les quals han estat assumits pels mateixos pobles i 
províncies” i que, segons l'art. 74.2 del Text Refós de Règim Local, “Són béns d'ús 
públic local els camins i carreteres [...] d'aprofitament o utilització generals, la 
conservació i policia dels quals són de la competència de les Entitats Locals”.   
 
2. Atès que els nous usos del sòl, els canvis en la propietat i, sobretot, la manca 
d'informació sistematitzada sobre la xarxa de camins existents en els diferents 
municipis, així com de la seva titularitat, fan que la gestió d'aquests camins s'hagi 
convertit en una qüestió problemàtica. 
 



3. Atès que l'any 2003, l'empresa pública FODESMA, depenent del Consell de Mallorca 
(Departament de Promoció i Ocupació), va fer pública l’entrega a l'Ajuntament d'Artà 
del document “Catàleg de camins del terme municipal d'Artà”, document en què se 
sistematitza la informació sobre la xarxa de camins existents en el nostre municipi, així 
com la seva titularitat. 
 
4. Atès que la conservació paisatgística i territorial del municipi, així com la promoció 
d'un turisme diferenciat, més respectuós amb el medi ambient i el paisatge, resulten -
revisats els programes electorals de les diferents forces polítiques del municipi- 
prioritats que reuneixen el consens entre les formacions polítiques presents en aquest 
consistori. 
 
5.Atès que al municipi existeixen ciutadans i grups d'excursionisme que reivindiquen la 
conservació i el respecte dels camins i els seus traçats. 
 
6.Atès que són constants les queixes i denúncies que, de forma verbal o escrita, es 
presenten a l'Ajuntament per possibles canvis en els traçats dels camins, per tancament, 
destrucció o desviaments dels mateixos. 

 
Es proposa al plenari el següent  
 
ACORD: 
 
1. El Plenari d'Artà insta l'Equip de Govern a iniciar els treballs de revisió del document 
Catàleg de camins del terme municipal d'Artà, així com els tràmits per a la seva 
exposició pública i aprovació definitiva per part del Ple d'aquest Ajuntament. 
 
2. Atesa la complexitat i l'interès que desperta aquest document, l'Equip de Govern 
establirà canals específics de participació amb l'objectiu que aquesta tramitació, sobretot 
en el seu aspecte d'exposició pública, sigui el més participada i consensuada possible.” 
 
El batle diu que li pareix una bona idea i que això seria el que s’hauria de fer. Creu que 
s’ha de fer, i en aquesta legislatura; però opina que ara no és el moment, ja que tenen 
molts de fronts oberts i no tenen personal per fer aquesta feina. 
 
La portaveu d’UIA, Sra. Tous, manifesta la seva conformitat amb la moció. Li diu, al 
batle, que el catàleg no s’ha de fer, ja que està fet, que només s’ha d’exposar al públic i 
fer els tràmits suficients per aprovar-lo. 
 
El batle li diu que ja li contesta en el seu escrit de preguntes, en el sentit que aquest 
Equip de Govern ha culminat dos projectes: el projecte de la Gran Via i el de 
l’enllumenat del Cementeri. 
 
El portaveu del PP, Sr. Lliteras, manifesta la seva conformitat amb la moció. I opina que 
hi ha empreses de recursos humans per fer aquests treballs i que no només s’ha comptar 
amb els tècnics municipals. 
 
A continuació, se sotmet a votació la moció, la qual, per 5  vots a favor (EV-ERC, UIA 
i PP) i  8 vots en contra (UM i PSOE), no resulta aprovada per manca de quòrum en la 
votació. 



 
 
9. Aprovació, si s’escau, de la moció presentada per EV/ERC, relativa a instar 
l’Equip de Govern municipal a la redacció d’un projecte bàsic per a la creació 
d’un recorregut arqueològic a la Colònia de Sant Pere, en què s’incloguin les 
tasques de neteja, senyalització i habilitació de l’entorn —quan s’escaigui— dels 
jaciments compresos entre les zones de sa Canova i es Caló, ambdues sones 
incloses 
 
El portaveu d’EV/ERC, Sr. Caldentey, llegeix la moció presentada, que, copiada 
literalment, diu: 
 
“Exposició de motius 
 
1. Atès que els jaciments arqueològics que es troben al territori comprès entre els límits 
naturals de la badia d'Alcúdia i les muntanyes d'Artà és, segons la bibliografia recent 
sobre els primers assentaments humans a l'illa, una àrea privilegiada per a realitzar-hi un 
estudi de la seva distribució espacial. 
 
2. Atès que distints jaciments arqueològics ja han estat excavats (dolmen de s'Aigua 
Dolça i naveta de l'arenalet de Son Colom), amb resultats que indiquen que es tracta de 
jaciments dels més antics de les Illes. 
 
3. Atès que aquests jaciments se situen a una de les rutes arqueològiques més 
freqüentades de l'illa de Mallorca: en direcció des del municipi de Santa Margalida cap 
al d'Artà, es troben el sepulcre megalític de Son Bauló, les necròpolis de Son Real i 
l'Illot des Porros, les navetes del Figueral de Son Real i el talaiot de sa Nineta (Sta. 
Margalida). A Artà, es pot visitar el poblat talaiòtic de Ses Païsses; però abans, agafant 
la carretera de la Colònia de Sant Pere, es troben dues de les fites bàsiques d'aquesta 
ruta, com són els talaiots de sa Canova (de Sa Clova des Xot i de sa Figuera Borda), per 
una banda, i el sepulcre megalític de s'Aigua Dolça, per una altra banda. De fet, en el 
passat, a nivell municipal, i amb la col·laboració de Miquel Pastor, Jaume Alzina i 
Antoni Gili, aquesta ruta ja es va recórrer en el context de les jornades “Conèixer Artà”. 
 
4. Atès que, a més d'aquests tres darrers monuments arqueològics situats al terme 
municipal d'Artà, però a la zona compresa entre la badia d'Alcúdia i les muntanyes 
d'Artà, s'hi troben catalogats les següents restes, relacionades segons la seva disposició 
geogràfica oest-est, aproximadament:  

1. Naveta + talaiot circular + talaiot quadrat + altres restes a “la clova darrere 
de ses Cases” de sa Canova (art. 071 del Catàleg de béns immobles de 
l'Ajuntament d'Artà redactat pel Consell de Mallorca l'any 2002 –en 
endavant, “CBI”). 
2.  Coves Bartolines, al llit del torrent de s'Estanyol. 
3. Talaiot de planta quadrada de Ca'n Blai (art. 066 del CBI). 
4. Cova artificial del Turó des Molí (art. 028 del CBI). 
5. Talaiot de Ca'n Pentinat (art. 027 del CBI). 
6. Jaciments talaiòtics del poblat de Ca'n Pa-amb-oli (art. 026 del CBI). 
7. L'esmentada naveta de l'arenalet de Son Colom (art. 025 del CBI). 
8. Àrea de dispersió ceràmica i possibles estructures de la punta de 
Caloscamps (art. 105). 



9. L'esmentat sepulcre megalític de s'Aigua Dolça (art. 101 del CBI). 
10. Navetiforme de na Ferradura (art. 100 del CBI). 
11. Cova de l'ermita de Betlem / torrentera de Caloscamps (art. 006 del 
CBI). 
12. Restes de quatre navetes al sementer de na Xinxeta (art. 081 del CBI). 
13. Megàlits disposats en línia, situats a es pla des Caló (art. 103 del CBI).  
 

5. Atès que aquests jaciments consten catalogats i descrits a l'esmentat document, 
Catàleg de béns immobles del terme municipal d'Artà, al qual, a més de la descripció, 
figuren les distintes mesures de conservació, habilitació, etc., que s'escau per a cadascun 
dels monuments. 
 
6. Atès que la creació d'un itinerari o ruta que unís aquests jaciments aportaria visibilitat 
als mateixos, no només turística o cultural, sinó també de caire científic i institucional. 
 
7. Atès que la ruta que resultaria de connectar totes aquestes restes coincidiria en molts 
de punts amb la projectada Ruta GR d'Artà a Lluc, del Consell de Mallorca, amb la qual 
cosa totes dues rutes es complementarien guanyant valor afegit. 
 
8. Atès que el Departament de Patrimoni Històric del Consell de Mallorca està disposat 
a donar el seu assessorament en la redacció d'un projecte d'aquestes característiques. 
 
9. Atès que el Consell de Mallorca convoca cada any —primer trimestre— subvencions 
per a treballs de conservació i gestió del patrimoni arqueològic. 
 
10. Atès que, pel caire cultural, històric, paisatgístic i turístic d'aquesta ruta 
arqueològica, es podrien cercar altres línies de finançament, per exemple dirigides a 
impulsar la desestacionalització del turisme. 

 
Es proposa al plenari el següent  
 
ACORD: 
 
1. El Plenari d'Artà insta l'Equip de Govern a la redacció d'un projecte de creació de 
recorregut arqueològic a la zona costanera compresa entre la badia d'Alcúdia i les 
muntanyes d'Artà; a tal efecte, es demanarà l'assessorament del Departament de 
Patrimoni Històric del Consell de Mallorca.. 
 
2. Aquest projecte de creació d'un recorregut arqueològic es finançarà mitjançant les 
línies de subvencions del Consell per a patrimoni històric, però també mitjançant altres 
possibles línies de subvenció, atès el seu caràcter de producte turístic diferenciat.” 

 
El batle diu que no hi ha personal per a aquesta feina. Diu que no es tracta d’una moció 
que no es pugui acceptar, però en un futur. 
 
La portaveu d’UIA, Sra. Tous, manifesta la seva conformitat amb la moció. Informa que 
el director insular de Patrimoni ha donat la seva conformitat a la realització d’aquest 
projecte. 
 
El portaveu del PP, Sr. Lliteras, diu que, tot i que a la Comissió Informativa varen 



informar favorablement aquesta moció, troben que existeix l’inconvenient dels paratges 
inclosos en propietats privades; per això, diu que s’abstendran en la votació. 
 
A continuació, se sotmet a votació la moció, la qual, per 3  vots a favor (EV-ERC i 
UIA), 8 vots en contra (UM i PSOE) i 2 abstencions (PP), no resulta aprovada per 
manca de quòrum en la votació. 
 
A continuació, i abans de tractar el punt 10 de l’ordre del dia, el batle diu que UIA ha 
presentat una moció, que s’ha de votar la seva inclusió en l’ordre del dia i que s’ha de 
debatre, si n’és el cas. 
 
M1. Moció que presenta UIA sobre la necessitat de dur a terme l’execució de la UE 
2 de les vigents NS per tal de donar solució als actuals problemes de circulació que 
pateix la zona de na Carretó 
 
El batle diu que en aquesta legislatura varen acordar que les mocions s’havien de 
presentar a les comissions informatives i que, en cas contrari, quan ells no consideressin 
que fossin urgents, votarien en contra de la seva urgència. 
 
El portaveu del PP, Sr. Lliteras, diu que, als veïnats d’aquesta zona, els interessa que es 
desenvolupi aquesta UE i que, per això, ells votaran a favor de la urgència. 
 
El portaveu d’EV/ERC, Sr. Caldentey, manifesta la seva conformitat. 
 
A continuació, se sotmet a votació la ratificació de la urgència de la moció i la seva 
inclusió en l’ordre del dia, la qual, per 5 vots a favor (UIA, PP i EV/ERC) i 8 vots en 
contra (UM i PSOE), no resulta aprovada per manca de quòrum en la votació.  
 
 
10. Informació de les resolucions de Batlia corresponents als mesos de setembre, 
octubre i novembre de 2007 
 

Es dóna compte de les resolucions de Batlia corresponents als mesos de setembre, 
octubre i novembre de 2007. 
 
Els reunits, per assentiment unànime, es donen per assabentats. 
 
 
11. Precs i preguntes 
 
El batle informa que PP, UIA i EV-ERC han presentat escrits de precs i preguntes. 
 
A continuació, es llegeix l’escrit de preguntes presentat pel PP. 
 
OBRES 
 
1.1. Es coneix la data de finalització de les obres de canalització d’aigua? 
 

Resposta: No es coneix la data exacta. 
 



1.2. Quines subvencions, per al seu finançament, han estat tramitades? 
 

Resposta: 2.400.000 € del Departament de Cooperació Local del Consell de Mallorca. 
 

1.3. Quins fons es rebran de la Unió Europea? 
 

Resposta: Cap. 
 

1.4. S’ha decidit ja la futura gestió del servei de la xarxa d’aigua? 
 

Resposta: Sí. 
 

1.5. Si és que no, quines fórmules es contemplen? 
 
1.6. Es realitza també un preinstal·lació de cablejat de telecomunicacions? 
 

Resposta: No. 
 

1.7. S’ha previst ja la gestió que es farà d’aquest sistema de telecomunicacions? 
 

Resposta: Deixam els tubs per poder connectar als edificis municipals. 
  

1.8. Quina va ser la causa dels problemes de coordinació que dificultaren el trànsit 
setmanes enrere? 
 

Resposta: Problemes de coordinació. 
 

1.9. Quines mesures s’han pres per tal que no torni a succeir? 
 

Resposta: Coordinació entre la direcció de les obres, la Policia Local i els treballadors. 
 

1.10. Realitza la Brigada tasques de neteja de la via pública de forma coordinada amb la 
constructora? 
 

Resposta: No. 
 
 
RESIDÈNCIA 
 
2.1. En funció de quins criteris s’elaboren les dietes dels majors de la residència de la 3a 
Edat? 
 

Resposta: De criteris mèdics. 
 

2.2. Qui elabora aquestes dietes? 
 

Resposta: Sor Isabel, la infermera i es revisen pel metge de la Residència. 
 
URBANITZACIÓ SANT PERE 
 



3.1. Quins tràmits manquen per a la culminació de les negociacions amb el promotor i la 
conseqüent recepció de la urbanització? 
 

Resposta: La cessió d’un solar. 
 

3.2. En quina data preveu el consistori que es puguin iniciar les obres del clavegueram? 
 
Resposta: Dins l’any 2008, ja que s’inclourà en el pressupost d’aquest exercici la 
partida corresponent. 
 
COLÒNIA DE SANT PERE 
 
4.1. S’han pres mesures per recuperar la normalitat al tram de carretera que va des del 
portell de Sa Devesa fins a l’entrada de Montferrutx? 
 

Resposta: Desconec que hagi cap anomalia. 
 
4.2. Quines? 
 
4.3. Com qualificaria l’Equip de Govern l’estat de manteniment de la platja de la 
Colònia? 
 

Resposta: Com a molt bona, des de Pasqua fins a mitjan mes de setembre. 
  

4.4. Com qualificaria l’Equip de Govern l’estat de manteniment del passeig Marítim de 
la Colònia? 
 

Resposta: La resposta és la mateixa que la de la pregunta anterior. 
 
 
A continuació, es llegeix l’escrit de precs i preguntes presentat per UIA. 
 
PRECS 
 
1. Demanam a l’Equip de Govern que replantegi les obres de remodelació del mercat 
municipal, perquè no només el Club de Persones Majors, sinó l’Escola de Música, se’n 
beneficiïn, de més espai. 
 

Resposta: Es té en compte. 
 

2. Demanam a l’equip de Govern que despengi el llençol que, des de fa dos mesos, 
“engalana” i “ornamenta” l’entrada principal del poble i que són motius de queixa 
reiterada pels regidors d’aquest partit.  
 

Resposta: Es despenjarà. 
 

3. En el mateix sentit, demanam a l’Equip de Govern que posi remei i acabi també amb 
la moda de tirar coets durant tota una setmana per celebrar el casori de dues persones, 
tal com preveuen les ordenances aprovades per aquest Ajuntament.  
 



Resposta: Es tendrà en compte. 
 

4. Demanam a l’Equip de Govern que es posi les piles i comenci a dur propostes al Ple 
d’aquest Ajuntament. L’ordre del dia d’avui parla per si mateix de la inactivitat de 
l’Equip de Govern.  
 

Resposta: Li record que no només duim propostes al Ple, sinó que realitzam projectes, 
com el projecte de l’enllumenat de la Gran Via, el projecte de l’enllumenat del 
Cementeri municipal i el projecte de l’abastament i sanejament d’Artà. 
  

5. Demanam a l’Equip de Govern que es posi en contacte amb la Conselleria de Medi 
Ambient per tal de demanar la destinació que tendrà l’any que ve l’helicòpter que, fins 
ara, havia estat a es Canons. 
 

Resposta: L’helicòpter encara es troba en es Canons i no es té constància que s’hagi de 
traslladar. 
 

6. Demanam a l’Equip de Govern que la Policia Local vigili el desmuntatge del 
mercadet de segona mà de cada primer diumenge de mes. Hi ha “placers” que no 
recullen les mercaderies i deixen la paradeta posada fins l’endemà, quan passen els 
operaris de Rebalim. La imatge no pot ser més nefasta. 
 

Resposta: Es tendrà en compte. 
 
 

PREGUNTES 
 
1. OBRES 

 
1.1. El batle va donar la culpa a les obres del Teatre perquè hi havia veïns del carrer de 
la Teulera i voltants que bevien aigües brutes. A les mateixes declaracions, deia el batle, 
que era perquè hi havia una canonada que s’havia reduït. De quina canonada parlava? 

 
Resposta: La canonada principal del poble; s’ha reduït 1,15 m2 de diàmetre. 

 
1.1.1. Segons han comentat els mateixos veïnats, sembla que era que la canonada d’un 
carrer estava embossada i que Rebalim va solucionar el problema. Amb quantes hores 
va solucionar aquesta empresa el problema? 

 
Resposta: Crec que estan mal informats. En primer lloc, es va tallar la canonada de na 
Pati, on hi ha dues bombes que impulsen l’aigua pel carrer de Ciutat, carrer de na 
Batlessa i carrer de la Teulera, per llevar el cabal a una canonada principal; en segon 
lloc, es varen desviar les aigües perquè tenguessin sortida pel carrer; i, en tercer lloc, 
s’ha desembossat un tros de canonada que possiblement es va embossar els darrers dies. 

 
1.1.2. Quantes setmanes varen patir els veïns aquest problema? 

 
Resposta: Des que el Teatre està construït en aquest lloc. 

 



1.1.3. Com varen arribar els tècnics a trobar la solució a un problema de tan difícil 
plantejament? 

 
Resposta: La solució no és definitiva. 

 
1.1.4. Quins varen ser els tècnics que varen detectar el problema? 

 
Resposta: Els mateixos que dirigiren l’obra. 

 
1.1.5. Ha assabentat el batle al conseller de Cooperació d’aquest problema, ja que el va 
fer venir de visita a Artà? 

 
Resposta: Sí. 

 
1.2. Donarà permís l’Equip de Govern per fer festes a la terrassa del Teatre després dels 
informes emesos per diferents tècnics? 
 
Resposta: No. 

 
1.3. S’ha pogut observar, aquestes darreres setmanes, que a l’execució del Pla d’obres i 
serveis han aparegut unes canonades vermelles, de devers 10-15 centímetres de 
diàmetre, que han fet aixecar, un cop més, els carrers. 
 
1.3.1. Quantes vegades s’han aixecat els carrers en aquesta primera fase del Pla d’obres 
i serveis? 

 
Resposta: Quatre. 

 
1.3.2. Quina funció tendrà aquesta conducció amb aquests tubs vermells? 

 
Resposta: Conducció de fibra òptica per enllaçar els edificis municipals. 

 
1.3.3. Per les característiques d’aquest tub, no ens sembla que puguin estar destinats, 
segons preveu la memòria del projecte, a les canonades d’aigües netes, brutes i pluvials. 
Quines característiques tenen aquestes canonades previstes a la memòria del projecte? 

 
Resposta: No hi figuren, en la memòria del projecte. 

 
1.3.4. Per què aquest canvi? 

 
Resposta: No és un canvi, és un afegit. 

 
1.3.5. No s’hauria d’haver aprovat aquest canvi pel Ple de l’Ajuntament d’Artà? 

 
Resposta: Hi ha un marge d’un 10 %. 

 
1.3.6. Per què no s’ha comunicat, ni tan sols, als membres de l’oposició? 

 
Resposta: Ha estat un descuit.  

  



1.3.7. Quina despesa addicional suposarà aquesta canalització? 
 

Resposta: 20.000 €. 
 

1.3.8. Qui l’assumirà? 
 

Resposta: L’Ajuntament. 
 

1.4. Les rotondes de Ses Païsses i també la que hi ha al costat del Pai d’en Sales no 
evacuen correctament l’aigua de pluja, tot i que la quantitat caiguda sigui insignificant. 
És conscient l’Equip de Govern de les deficiències d’aquestes obres inaugurades fa 
menys de dos anys? 

 
Resposta: Sí. 

 
1.4.1. Quina solució hi aportarà l’Equip de Govern? 

 
Resposta: Deixar constància al Consell de Mallorca. 

 
1.5. Ronda Nord. La ronda Nord és, de cada vegada més necessària, perquè, a la zona de 
na Carretó, s’hi fan molts d’habitatges i la circulació cap a l’ermita i les finques 
públiques ha de ser mínimament fluida. Quines actuacions ha duit a terme l’Equip de 
Govern per fer possible la ronda Nord? 
 
Resposta: Està grafiada a les NS i sol·licitada al Departament d’Obres Públiques del 
Consell de Mallorca. 

 
1.5.1. Quan preveu l’Equip de Govern que aquesta via estigui construïda? 

 
Resposta: No abans de l’any 2009. 

 
 
2. URBANISME 
 
2.1. L’Ajuntament va donar llicència d’obres a un solar que estava dins el perímetre de 
l’antiga Estació, en la zona de servitud de Serveis Ferroviaris de Mallorca (SFM). Quan 
es va tramitar la llicència no la va trametre, però, a aquest organisme, com preveu la llei. 
Com pensa l’Equip de Govern solucionar aquest problema? 

 
Resposta: S’ha encarregat als tècnics municipals que estudiïn la situació d’aquesta 
llicència i s’actuarà en conseqüència a les seves conclusions. 

  
2.1.1. Per què va dir el batle al conseller de Mobilitat, Gabriel Vicens i als tècnics  
presents que l’Ajuntament sí que havia demanat permís a Serveis Ferroviaris de 
Mallorca? 

 
Resposta: Perquè així ho tenia entès.  

 
2.1.2. Per què insistia el batle en dir, just en començar aqueixa reunió, que ell volia que 
es fes una nova estació a la rotonda de Ses Païsses? 



 
Resposta: El batle no hi va insistir; ho va proposar i va donar una alternativa en cas que 
no pogués arribar a l’antiga estació. 

 
2.1.3. No era per no perjudicar aquesta construcció que ens ocupa, que ha perdut valor 
de mercat, que insistia en fer una nova estació? 

 
Resposta: Ja li he contestat abans. 

 
2.1.4. Per què va dir, en acabar la visita, que “nosaltres, històricament, hem reivindicat 
que l’estació havia de ser allà on és”, deixant tothom amb un pam de nas? 

 
Resposta: Aquestes paraules, jo no les vaig dir. El que vaig dir és que el poble d’Artà ha 
reivindicat sempre la tornada del tren a Artà. Sincerament, pens que ni vosaltres 
mateixos us aclariu. 

  
2.2. Hem pogut veure, als mitjans de comunicació, que el batle es va reunir amb el 
conseller d’Habitatge, Jaume Carbonero. Quina va ser la proposta de la Conselleria 
perquè després el batle manifestàs que estava d’acord en promoure pisos de protecció 
oficial en rústic? 

 
Resposta: L’oportunitat de promoure pisos de protecció oficial en àrees de transició 
aferrades al poble. 

 
2.2.1. De quants habitatges parlava el batle? 

 
Resposta: No n’hem xerrat. 

 
2.2.2. Va valorar el batle que, a Artà, hi ha catorze hectàrees de creixement per 
desenvolupar? 

 
Resposta: Sí. 

 
2.2.3. Per què no va demanar el batle més ajuts per a la rehabilitació d’habitatges dins el 
centre antic? 

 
Resposta: De moment, només és un projecte en estudi, no és ferm i no se sap si haurà 
ajudes per a la rehabilitació d’habitatges dins el nucli antic; si surten, ja les estudiarem. 

  
2.3. Quan es contestaran les al·legacions que s’han presentat al projectes de Normes 
subsidiàries? 

 
Resposta: Quant estiguin a punt. 

 
2.4. Quan es contestaran les al·legacions que s’han presentat al Catàleg de béns 
immobles aprovat en el Ple de gener de 2007?  

 
Resposta: Quant estiguin a punt. 

 
2.5. Quan es durà a aprovació inicial el Catàleg de camins del municipi? 



 
Resposta: No se sap. 
 
3. CULTURA 
 
3.1. Els regidors d’Unió Independents d’Artà vàrem assabentar l’Equip de Govern que 
hi havia una portada de CD que emprava la mateixa fotografia que el llibre que 
l’Ajuntament va dedicar a Pere Sanxo Cusí. Quines passes ha fet la regidora de Cultura 
en aquest sentit? 

 
Resposta: Primer, comprovar qui tenia el dret de les fotografies i vàrem comprovar que 
el copyright era de Pere Sanxo. Després, ens varen posar en contacte amb Agustí 
Torres, que ens va dir que l’editor del disc era Miquel Sanxo, nebot directe de Pere 
Sanxo, i que li havia demanat permís. Legalment, l’Ajuntament no hi pot fer res. 

 
3.2. Al Consell Editorial la regidora va dir que passaria documentació a tots els regidors 
que fan part del Consell Editorial d’un parenòstic per a l’any 2008. Quan passarà 
aquesta documentació? 

 
Resposta: Aquesta setmana. 

 
3.3. El Parenòstic serà el de 2008 o haurem d’esperar un altre any? 

 
Resposta: 2008. 

 
4. EDUCACIÓ 
 
4.1. Quina és la data prevista per acabar les obres de l’IES Llorenç Garcias i Font?  

 
Resposta: Com us vaig dir al Ple de 25-09-2007, per al curs que ve estaran acabades, 
però més exactament, segons el constructor, serà el 2 de juny de 2008. 

 
4.2. Per què va haver d’acudir la regidora d’Educació a parlar amb les persones que van 
a brodar els horabaixes? 

 
Resposta: Perquè hi va haver un mal entès, amb les hores que s’havien llevat, i vaig 
anar a explicar-los què passava. 

 
4.3. Quina ha estat la valoració que ha fet la regidora d’Educació per llevar hores de 
creueta i de punt mallorquí de l’oferta d’Educació d’Adults? 
 
Resposta: Com us vaig dir al Ple de 25-09-2007, s’havien ofert més hores que demandes 
fetes, comparant informes d’anys anteriors. Es podien distribuir les persones en les 
hores que s’havien ofert enguany. De tota manera, ja quedàrem que, si hi havia més 
demandes, s’augmentarien les hores, cosa que no ha estat necessària. 

 
4.4. Quines gestions ha fet la regidora d’Educació encaminades a la consecució del 
centre de 0 a 6 anys d’educació infantil a Na Caragol? 

 
Resposta: S’està tramitant l’interès general; a més, s’ha sol·licitat que es facin les 



modificacions demanades a l’hora de fer el projecte bàsic. 
 

4.5. L’Equip de Govern va comprometre’s a condicionar la pista poliesportiva de l’IES 
Llorenç Garcias i Font. Quan pensa culminar aquest condicionament? 

 
Resposta: Una vegada acabades les obres que es fan actualment. 
 
5. MEDI AMBIENT 
 
5.1. Quins projectes té damunt la taula la regidora de Medi Ambient per a l’any 2008? 

 
Resposta: El punt verd de la Colònia de Sant Pere i allargar l’horari del punt verd 
d’Artà. 

 
5.2. Quins objectius s’ha marcat per a aquesta legislatura? 

 
Resposta: El programa electoral consensuat amb el PSOE. 

 
5.3. Quina valoració fa de la recollida selectiva porta a porta de la Colònia de Sant Pere? 

 
Resposta: Molt positiva. 

 
5.4. Quines quantitats s’han recollit per aquest sistema? 

 
Resposta: Vidre: 29.700; paper: 10.100; i envasos: 6.200. 

 
5.5. Quin estalvi representa per a l’Ajuntament? 

 
Resposta: 5.500 € en la incineració. 

 
5.6. Repercutirà aquest estalvi en la taxa de fems que pagarà el ciutadà de la Colònia 
que faci aquesta recollida selectiva? 

 
Resposta: De moment, no. 

 
5.7. Quan implantarà la recollida orgànica arreu de tot el municipi? 

 
Resposta: Quan es pugui. 

 
5.8. La gerent del Consorci de les finques públiques va dir que la seva prioritat era 
traslladar la central de reserves a Artà. Ens congratulam, perquè vàrem ser els regidors 
d’UIA els que ho proposàrem. Com està aquesta negociació amb la Conselleria de Medi 
Ambient? 

 
Resposta: L’acord de Ple es va enviar a la Conselleria. 
 
6. TELECOMUNICACIONS 
 
6.1. Quines passes ha fet el regidor responsable perquè la televisió digital es pugui 
veure amb bones condicions al nostre municipi? 



 
Resposta: Posar-me al dia amb tota la normativa que regula la implantació de la TDT. 

 
6.2. Sap que hi ha municipis veïnats que ja han instal·lat antenes per rebre correctament 
el TDT? 

 
Resposta: No. De tota manera, he de dir que així com a la Colònia ja hi ha cobertura de 
TDT, al nucli d’Artà encara no en tenim. 

 
6.3. Quins projectes té damunt la taula el regidor d’Interior, Turisme i 
Telecomunicacions per a l’any 2008? 

 
Resposta: He suposat que es refereixen als de telecomunicacions: 
- Fer el canvi integral del sistema de comunicacions de la Policia Local. 
- Implantar punts Wi-Fi en diferents edificis i espais públics. 
- Estudiar, amb totes les operadores de telefonia mòbil, la possibilitat d’unificar la 
ubicació de les antenes en un sol punt. 

- Estudiar i redactar una ordenança municipal que reguli la instal·lació i l’ús 
d’infraestructures per a les telecomunicacions. 

- Fer les obres necessàries per preparar la connexió mitjançant fibra òptica de totes les 
dependències municipals i connectar ja l’edifici de la sala amb el de les Escoles. 

- Planificar, econòmicament i tècnicament, el canvi de la televisió analògica a la 
digital. 

- Implantar una oficina virtual a l’Ajuntament, perquè els ciutadans que així ho 
desitgin puguin, des d’una connexió amb Internet, realitzar diferents tràmits 
administratius. 
 

6.4. Quins objectius s’ha marcat per a aquesta legislatura? 
 

Resposta: Complir els projectes detallats en el punt anterior. 
 
7. INTERIOR 
 
7.1. A la Junta de Govern de 21 d’agost de 2007, al punt 17, se sol·licitava la instal·lació 
d’una màquina expenedora de begudes al carrer de Santa Margalida. No es va autoritzar 
en base a l’informe de la Policia Local. A l’indret, hi llueix, formosa, una màquina 
expenedora de begudes.  
 
A la Junta de Govern de 27 de febrer de 2007, al punt 13.2, una empresa sol·licita   
llicència per a activitat destinada a reparar i confeccionar articles metàl·lics al carrer 
d’Antoni Maria Alcover. Es denega en base a l’informe de l’arquitecta municipal, 
perquè es tracta d’una activitat industrial no admesa a la zona. El local, però, està obert. 
 
Per què continuen aquestes activitats i instal·lacions en marxa? 
 
Resposta: S’haurà de revisar, ja que no se’n tenia constància. 
 
7.2. Per què la tramitació a través de la Junta de Govern Local es pot convertir en paper 
mullat? 
 



Resposta: Això és la seva opinió. 
 
7.3. Farà alguna indagació a aquest efecte, l’Equip de Govern? 
 
Resposta: S’està fent. 
 
7.4. El batle va dir, en el Ple del passat mes de setembre, que no pensava posar remei a 
l’amollada de coets a tothora i sense l’autorització pertinent. Es reafirma en la resposta? 
 
Resposta: Sí. 
 
7.5. És conscient que hi ha una normativa aprovada per l’Ajuntament que regula 
aquestes accions?  
 
Resposta: Sí. No obstant això, pens que hem de ser un poc permissius en un dia tan 
important com és el de casar-se. 
 
7.6. Quines actuacions ha duit a terme l’Equip de Govern amb les queixes que es 
produeixen pel tall indiscriminat de carrers per les obres? 
 
Resposta: Jo, personalment, he tengut una o dues queixes. Pens que el poble d’Artà 
s’està portant exemplarment i està demostrant que sap afrontar amb serenitat unes obres 
d’aquesta envergadura. 
 
7.7. És veritat que el batle va dir que demanaria perdó, si calia, casa per casa? 
 
Resposta: Això no és veritat, però no tendria cap inconvenient en demanar perdó si fes 
falta. La prepotència no està dins la nostra doctrina. No som com segons quins partits, 
que fan les preguntes i duen la prepotència per bandera. 
 
7.8. Ho ha començat a fer? 
 
Resposta: No ha importat. 

 
7.9. Quin és l’estat en què es troben els dos expedients disciplinaris de l’excap de la 
Policia? 

 
Resposta: Un expedient es troba en fase d’instrucció; i, contra l’altre expedient, va 
interposar un recurs contenciós administratiu, que es troba en tramitació. 

 
8. FESTES 
 
8.1. Quines aportacions va fer la Comissió de Festes de la Colònia de Sant Pere a la 
reunió de dimarts passat? 
 
Resposta: Activitats orientades als infants. 
 
8.2. Quines aportacions va fer la Comissió de Festes d’Artà a la reunió de dimecres 
passat? 
 



Resposta: Cap. 
 
8.3. Quins són els membres d’aquestes comissions? 
 
Resposta: Gent del poble. 
 
8.4. Quants hi acudiren, a aquestes comissions? 
 
Resposta: 1 a la Colònia de Sant Pere i 2 a Artà, a més de la regidora i Àlex Flórez. 
 
8.5. Ens pot passar la regidora les actes de les reunions? 
 
Resposta: Sí. 
 
 
Finalment, es llegeix l’escrit de precs i preguntes presentat per EV/ERC. 
 
PRECS 
 
1. Amb l'objectiu d'evitar accidents, i com que es troba a l'exterior de l'edifici de 
l'Ajuntament, Els Verds—Esquerra sol·liciten a l'Equip de Govern que modifiqui 
adequadament la barana de l'escala d'accés a aquest edifici des del carrer de Josep 
Sanxo de la Jordana. 

 
Resposta: Aquest edifici no té cap escala des del carrer de Josep Sanxo de la Jordana. 

 
2. Atès que el passat dia 27 de març aquest Ple va aprovar la moció Taxa per préstec a 
les biblioteques públiques, i que no tenim constància que l'Equip de Govern hagi 
executat la sisena resolució d’aquesta, que consistia en “facilitar el suport dels ciutadans 
a la campanya NO AL PRÈSTEC DE PAGAMENT A LES BIBLIOTEQUES, establint 
canals de recollida de firmes i adhesions a les biblioteques municipals d'Artà, així com a 
la resta de dependències públiques municipals, repartint, a les esmentades dependències, 
els díptics i les postals corresponents”, Els Verds—Esquerra sol·liciten a l'Equip de 
Govern que dugui a terme el que preveu aquesta resolució aprovada pel Ple de 
l'Ajuntament d'Artà. 

 
Resposta: S’està estudiant. 

 
3. El passat dia 23 de novembre, els mitjans de comunicació feien referència a la reunió 
mantinguda entre la presidenta del Consell de Mallorca i la ministra de Medi Ambient, 
en la qual es va tractar, entre d'altres temes, la possibilitat que la ruta Artà-Lluc 
s'incorpori a la xarxa d'itineraris naturals d'interès estatal, que recuperen camins 
històrics en desús de gran valor etnològic, ambiental i social. En el recorregut d'aquesta 
ruta dissenyada pel Consell, s'hi troben les torres de situació de defensa del litoral de la 
Colònia de Sant Pere i dels nius de metralladora de s'Estanyol i Caloscamps, 
instal·lacions totes elles inventariades en el Catàleg de protecció del patrimoni històric 
del terme municipal d'Artà, aprovat inicialment el passat dia 30 de gener de 2007, en 
estat de conservació dolent i algunes amb l'accés tancat, tal com hem fet conèixer a 
l'Ajuntament en diferents ocasions. Els Verds—Esquerra sol·liciten a l'Equip de Govern 
que insti el Consell de Mallorca a proposar mesures de conservació i habilitació per a 



l'ús públic civil d'aquestes instal·lacions, integrant-les a la ruta d'Artà a Lluc en 
col·laboració amb el Ministeri de Medi Ambient i, si s'escau, a la llum de la Llei de la 
memòria històrica. 

 
Resposta: S’ha comunicat al delegat de Costes, qui ha dit que se’n faran càrrec. 

 
4. Adopció del domini .CAT per a la web de l’Ajuntament. Fa més d’un any que la 
ICANN (Internet Corporation for Assigned Names and Numbers), que és l’entitat 
responsable de la coordinació del sistema de noms de domini a Internet, va aprovar de 
manera definitiva el “.cat”, amb el corresponent acord que ha de regular el seu 
funcionament. El Consorci d'Informàtica Local del Consell de Mallorca ja compta amb 
el domini “.cat” per a Artà.  Els Verds—Esquerra sol·liciten a l'Equip de Govern 
l'adopció del domini “.cat” per a la web de l'Ajuntament. 
 
Resposta: Ja està activat. 

 
5. Mesures per impedir la pèrdua d'arena a la platja de la Colònia. Les darreres 
setmanes, s'ha publicat a la premsa la intenció, per part de Costes, d’adoptar mesures 
per tal d’impedir la pèrdua d'arena a la platja de la Colònia, entre d'altres, la construcció 
de dics submergits. Els Verds—Esquerra sol·liciten a l'Equip de Govern que encarregui 
un estudi dels corrents en aquesta zona, estudi ineludible per a l'estudi de l'aplicació de 
mesures com aquesta. 

 
Resposta: L’Ajuntament no hi té res a veure, i menys per encarregar un estudi dels 
corrents. Aquestes mesures, les ha de prendre qui pertoqui. 

 
PREGUNTES 
 
1. Antenes de telefonia mòbil 
 
L'any 2001, l'Ajuntament en Ple es va comprometre, per unanimitat, a la redacció i 
aprovació d'una ordenança municipal per a la instal·lació i ús d’infraestructures per a les 
telecomunicacions, en particular les de telefonia mòbil, i a la suspensió d'atorgament de 
llicències mentre aquesta normativa no fos vigent. A un dels darrer plens ordinaris de la 
passada legislatura, el llavors regidor d'Obres i actual batle, senyor Rafel Gili, es va 
comprometre a dur endavant els punts anteriorment esmentats. Igualment, durant la 
passada legislatura, ens consta que els anteriors equips de govern han tengut contactes 
amb diferents operadores de telefonia mòbil, per tal d'estudiar la possibilitat de 
traslladar les antenes de telefonia mòbil fora del nucli urbà, gestions de les quals els 
mateixos equips de govern no han donat cap informació. Per altra banda, amb l'inici de 
la nova legislatura, s'ha creat una regidoria totalment nova al nostre consistori, que és la 
de Telecomunicacions, al càrrec de la qual està el regidor Bartomeu Gili. 
 
1.1. S'ha encarregat als tècnics municipals l'inici dels estudis necessaris per a la redacció 
d'una ordenança municipal d'aquest tipus? 
 
Resposta: No. 
 
1.2. S'ha donat alguna llicència d'activitats per a alguna antena de telefonia mòbil? 
 



Resposta: Mentre UM ha format part d’un equip de govern, no. 
  
1.3. Quines gestions s'han realitzat, a data d'avui, aquest equip o l'anterior, dirigides a la 
racionalització i possible ubicació de les antenes de telefonia mòbil als espais de 
titularitat municipal? 
 
Resposta: S’ha contactat amb Movistar per començar una ronda de reunions amb totes 
les operadores de cara a planificar criteris. 

 
1.4.Quines modificacions tècniques s'han estat duent a terme a les instal·lacions de 
telefonia mòbil de l'edifici de Ses Escoles Velles els darrers mesos? 
 
Resposta: Tasques de manteniment. 
 
2. Il·luminació de Sant Salvador 
 
2.1. El passat dia 8 d'octubre al vespre, dilluns, el santuari de Sant Salvador es trobava 
il·luminat. Per quin motiu? Existeix algun procediment i/o taxa per al gaudi d'aquest 
servei? 
 
Resposta: No es té constància d’això. 
 

3. Il·luminació de la rotonda de la carretera de Santa Margalida i de la ronda 
 
El passat Ple del mes de març, vaig sol·licitar a l'Equip de Govern que demanàs al 
Consell una revisió de les instal·lacions d'il·luminació d'aquesta rotonda, atès que  hi ha 
algun focus dirigit de tal forma que enlluerna els conductors que enfilen la rotonda 
sortint d'Artà pel carrer de Santa Margalida. S'ha duit a terme alguna gestió al respecte? 
 
Resposta: S’ha comprovat i no hem trobat on enlluerna. 
 
4. Il·luminació del polígon industrial 
 
4.1. Quantes empreses tenen actualment ubicades les instal·lacions en el polígon d'Artà? 
 
Resposta: Dues. 
 
4.2. Fins a quina hora estan encesos tots els fanals del polígon al vespre? 
 
Resposta: Tota la nit. 
 
4.3. No hi ha algun mitjà tècnic per a minimitzar, en la mida del que sigui possible, 
l'impacte ambiental que produeix tantíssima d'il·luminació? 
 
Resposta: Es demanarà als tècnics. 
 
5. Espais naturals protegits: caló dels Ermitans, es Canons i sa Canova 
 
Atesa la problemàtica de la circulació i estacionament de vehicles no autoritzats per 
determinades zones costaneres del nostre municipi, i les mesures iniciades per part de la 



Policia Local d'Artà a la zona compresa entre la cala dels Ermitans i Caloscamps: 
 
5.1. S'ha fet alguna avaluació dels efectes d'aquestes mesures dirigides a impedir el 
trànsit i l’estacionament de vehicles no autoritzats per la zona? 
 
Resposta: No. 
 
5.2. En cas afirmatiu, quin és el resultat de l'avaluació? En cas negatiu, se'n pensa fer 
alguna? 
 
Resposta: De moment, no. 
 
5.3. Formen part aquestes mesures d'algun pla estratègic? 
 
Resposta: Intentar trobar un solar on puguem aparcar els vehicles. 
 
5.4. Es consideren altres actuacions amb aquest objectiu? 
 
Resposta: El que li he comentat. 
 
5.5. S'ha arreglat el rètol informatiu situat a la zona de cala Tonó, d'aquells que 
informen el públic dels valors naturals i paisatgístics de l'entorn, així com de les 
normatives que hi són vigents, entre les quals hi figuren les referents a la prohibició de 
circulació i estacionament de vehicles no autoritzats, dels desperfectes del qual vaig 
informar l'Ajuntament el passat 18 de juliol? 
 
Resposta: No. 
 
6. Rètols en rústic 
 
6.1. El passat dia 29 de juny vaig comunicar a l'Ajuntament possibles infraccions del 
PTM i de les normatives urbanístiques municipals vigents, relatives a la instal·lació de 
rètols publicitaris en sòl rústic, en concret a les parcel·les 100 i 27 del polígon 3. Passats 
gairebé tres mesos, no he rebut cap informació al respecte. Així mateix, el passat dia 24 
d'octubre, vaig notificar a l'Ajuntament la instal·lació i el funcionament d'un rètol 
publicitari lluminós de grans dimensions en el polígon 20, parcel·la 72. 
 
6.2. S'ha aixecat acta d'inspecció? 
 
Resposta: Sí. 
 
6.3. S'ha obert algun expedient d'infracció urbanística? 
 
Resposta: Si no està aixecat, es farà. 
 
7. Wi-Fi als edificis municipals 
 
Els Verds—Esquerra vàrem sol·licitar, en el passat Ple, a l'Equip de Govern la 
instal·lació de punts d'accés Wi-Fi gratuïts als edificis o instal·lacions municipals, amb 
l'objectiu de facilitar l'accés a Internet als ciutadans i visitants d'Artà.  



 
7.1. Quines dificultats tècniques, si n'hi ha, es troba l'Equip de Govern per a començar a 
dur a terme aquestes instal·lacions, com a mínim als edificis de caire cultural i 
administratiu? 
 
Resposta: Cap. 
 
7.2. S'ha dut a terme alguna gestió al respecte? 
 
Resposta: Sí, s’ha decidit, juntament amb els tècnics, començar per Na Batlessa, Teatre; 
i en funció dels resultats que doni aquest primer punt, s’anirà estenent a altres edificis 
públics. 
 
7.3. Està assabentat l'Equip de Govern que la Comissió Balear de Tecnologies de la 
Informació i la Comunicació, formada pel Govern de les Illes, els consells insulars i la 
Federació d'Entitats Locals de les Illes Balears (FELIB), s'encarregarà d'assegurar que 
tots els ciutadans de les illes puguin tenir accés a Internet per banda ampla? 
 
Resposta: No. 
 
7.4. Ha mantingut l'Equip de Govern algun contacte amb el director general de 
Tecnologia i Comunicacions del Govern, Antoni Manchado, al respecte? 
 
Resposta: No. 
 
8. Secció documental Miquel Barceló a la Biblioteca Municipal d'Artà 
 
8.1. Es troben els llibres de Miquel Barceló, El llibre dels cecs i El llibre de l'oceà, a la 
Biblioteca Municipal d'Artà per a la seva consulta pública? 
 
Resposta: No. 
 
8.2. En cas negatiu, per què? 
 
Resposta: Per seguretat es troben en un lloc segur. Tothom que vulgui consultar-los ha 
de fer una instància a l’Ajuntament. 
 
9. Sobre l’entrada al nucli urbà de la Colònia de Sant Pere, al principi del carrer 
Major, i la creu de pedra que hi ha 
 
Respecte de la sol·licitud de Els Verds—Esquerra a l'Equip de Govern al passat Ple, 
perquè s'iniciïn les mínimes tasques de neteja dels matolls i males herbes que l'envolten, 
i perquè els doni continuïtat: 
 
9.1. Ha pres l'Equip de Govern alguna determinació, o ha executat alguna de les 
mesures? 
 
Resposta: S’ha fet el que s’ha pogut. 
 
10. Naveta de l'arenalet de Son Colom 



 
Respecte a la sol·licitud presentada per Els Verds—Esquerra a l'Equip de Govern, 
referent a instar el Consell insular a executar tasques de consolidació, conservació, 
senyalització i habilitació per a la visita d'aquest monument, se'm va respondre que es 
posaria aquest tema en mans d'un professor de la UIB. 
 
10.1. S'ha traslladat la problemàtica a l'esmentat professor? 
 
Resposta: Sí, a Víctor Guerrero. 
  
10.2. En cas afirmatiu, s'ha rebut cap resposta per part de l'investigador? Quina? 
 
Resposta: Que en farà un estudi. 
 
11. Parcs infantils 
 
11.1. Quines mesures s'han dut a terme per a renovar i, sobretot, garantir la seguretat 
dels usuaris als parcs infantils, en particular dels usuaris de més curta edat? 
 
Resposta: S’ha demanat que s’adobi el que estigui espenyat. 
 
11.2. Es considera l’eliminació del parc de la plaça del Progrés, si no s'hi fa res per a 
renovar-lo, almenys perquè no s'hi doni cap accident? 
 
Resposta: No s’ha d’eliminar res. 
 
12. NS i Catàleg de béns immobles 
 
12.1. Estan informades les al·legacions a aquests documents? 
 
Resposta: No del tot. 
 
12.2. En cas afirmatiu, quan podrem accedir a aquests informes? 
 
Resposta: Quan estiguin a punt. 
 
13. Voravia de l’avinguda de Montferrutx, compresa entre els carrers de Cas 
Frare i de les Roselles: absència de voravia 
 
13.1. S'ha reparat aquesta deficiència? 
 
Resposta:  No. 
 
14. Instal·lacions per a l'acumulació de residus selectius al solar de l'escola de la 
Colònia 
 
14.1. Conformen un punt verd les diferents instal·lacions d'acumulació de residus 
devora de l'escola de la Colònia? 
 
Resposta: No. 



 
14.2. Té aquest solar municipal les característiques urbanístiques adients per a ubicar-hi 
aquest tipus d'instal·lacions i materials? 
 
Resposta: És un solar municipal i en aquests moments s’utilitza com a solar de la 
Brigada. Mentre no es tengui el punt verd en condicions, s’utilitzarà per necessitat, 
perquè a la Colònia de Sant Pere es pugui fer la recollida porta a porta. 

 
 
Acords 
 
1. Acordar, per unanimitat, essent tretze el nombre legal de membres del consistori i 
tretze els assistents, aprovar les actes de les sessions dels dies 25 de setembre, 27 de 
setembre i 11 d’octubre de 2007, després d’acceptar l’observació feta pel regidor 
d’UIA. 
 
3. Acorden, per 8 vots a favor (UM i PSOE) i 5 abstencions (UIA, PP i EV/ERC): 
3.1. Ratificar l’acord de la Junta de Govern Local de 23 d’octubre de 2007, relatiu a la 
rectificació de l’acord de la Junta de Govern Local d’11 de setembre de 2007, referent a 
la designació de les festes locals per a l’any 2008. 
3.2. Trametre aquest acord a la Conselleria de Treball i Formació de la comunitat 
autònoma de les Illes Balears. 
 
6. Aprovar, per unanimitat, la moció presentada pels grups municipals Unió 
Independents d’Artà, Els Verds/Esquerra Republicana de Catalunya i Partit Popular, 
relativa a la violència contra la dona, segons la qual: 
a) El Ple de l’Ajuntament expressa el seu compromís amb la lluita contra la violència de 
gènere i reitera la voluntat de treballar en la prevenció i eliminació de situacions 
susceptibles de conduir a actes que puguin tenir com a resultat un dany o patiment físic, 
sexual o psicològic per a les dones, així com les amenaces de dur a terme aquests actes, 
la coacció o la privació arbitrària de la llibertat, tant si es produeixin en la vida pública 
com en la vida privada. 
b) El Ple de l’Ajuntament es mostra especialment preocupat per l’alarmant increment de 
les agressions sexuals contra les dones, és per això que insta el Govern de les Illes 
Balears perquè, en col·laboració amb les diferents institucions i administracions 
implicades, posi en marxa un protocol que possibiliti: 
 
- L’atenció a les víctimes de violacions i agressions sexuals, inclosa l’atenció 
psicològica posterior. 
- L’assistència forense a les víctimes en el mateix centre sanitari on han acudit les 
víctimes. 
- La creació d’un registre de totes les denúncies i atencions per violació i agressió 
sexual que permeti, a més de disposar d’estadístiques fiables, treballar més efectivament 
tant en la persecució dels delictes com en la seva prevenció. 
 
 
 
 
El batle aixeca la sessió, de la qual, com a secretària, estenc aquesta acta. 
 



La secretària     
  Vist i plau 

El batle 
 

 
 
 

 


